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Vážení spoluobčané, 
máme zde jarní vydání koberských rozhledů a jelikož je první v roce 2024, 
chci vám všem ještě jednou popřát zdraví, štěstí a ať se vám splní vše, co si 
přejete!!! Pevně věřím, že se vám start do nového roku vydařil a pokud ne, 
stále je dostatek času na zlepšení. ;-)  pokračování na straně 2.
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Pro naši obec byl konec roku 2023 úspěš-
ný. Jak jste již možná zaslechli, obdrželi 
jsme dotaci z  Ministerstva pro místní rozvoj 
na „rekonstrukci Sokolovny“, a to v maximální 
možné výši 10 mil. kč!!! Tento bonus nám urči-
tě pomůže, zejména v dokončovací fázi a také 
při vybavení nových prostor. navíc už teď 
vyvstávají neočekávané změny, které se neda-
ly v projekční přípravě zachytit a určitě se také 
promítnou do  rozpočtu stavby. Ale kdo jste 
rekonstruovali starý dům, tak víte, o čem mlu-
vím. Jinak stavba běží dle plánu a musím říct, 
že je odvedený velký kus práce. Stále se bou-
rá, vykopává, odváží, pomalu betonuje a snad 
už se začne brzy i stavět, aby se pomalu rýso-
valy nové prostory. zároveň finalizujeme pro-
jekt na  interiéry, aby vše bylo funkční a  tam, 
kde má být. zásuvky, světla, ale např. i ozvuče-
ní a osvětlení pódia, aby se už nemusely tahat 
různé prodlužovačky přes taneční parket.

Určitě jste si také všimli nových hodin 
na obecním úřadě. Už několik let jsme o výmě-
ně uvažovali, nicméně jsme vždy zvolili opra-
vu. Ta poslední měla stát 20 tis. kč s  nejistým 
výsledkem, proto jsme se již rozhodli posu-
nout se v  čase a  zakoupit nové hodiny včet-
ně teploměru a data. ohlasy jsou zatím velmi 
pozitivní, za což jsme rádi. Tak přiložme jednu 
fotku starých hodin na památku.

Proběhlo také první letošní zastupitelstvo, 
na  kterém jsme projednávali rozpočet pro rok 
2024 ve  výši 21.019.000 kč a  opět je schválený 
jako vyrovnaný. Velmi důležitým bodem byla 
také „dohoda o  vytvoření společného školské-
ho obvodu“, která zajišťuje přijetí našich dětí 
na  druhý stupeň základní školy do  Slavkova 
u  brna pro rok 2024/2025. Je to způsobeno 
nedostatkem míst ve Slavkovských školách, pro-
to se také připravuje nová svazková škola, která 
tyto problémy do  budoucna vyřeší. opět jsme 
schválili příspěvky pro Tělovýchovnou jednotu 
Sokol kobeřice a pro Sbor dobrovolných hasičů. 

Svou práci dělají dobře, pracují s mládeží a zapo-
jují se také do kulturního života v obci. Schválili 
jsme také smlouvu s  novým lesním hospodá-
řem, kterým bude paní Holušová z  Uhřic. Je 
potřeba se obecním lesům více věnovat, aby-
chom je zachovali pro další generace, aby neby-
ly nebezpečnými pro procházející a  také, aby 
tam rostlo to, co má. ne pouze invazivní nálety.

kulturní rok se opět rozběhl ve  vysokém 
tempu a  navázal na  poslední vánoční akce 
z roku 2023. Velmi úspěšný byl ostatkový prů-
vod masek. Proběhlo i  každoročně chválené 
posezení pro seniory s  pestrým programem 
a  zábavou, která se vždy protahuje do  večer-
ních hodin. k  pravidelným akcím patří také 
zabijačkový kotlík s  příjemnou hudbou pod 
vedením harmoniky Jirky Hrbka. Ten je již vel-
mi žádaný také na ostatních kulturních akcích 
v kobeřicích u brna a je dobře, že převzal šta-
fetu a  pokračuje v  harmonikářském řemesle. 
Jsem moc rád, že máme stále nadšence, kteří 
chtějí kulturu v obci dělat a také občany, kteří 
na kulturní akce chodí a umí se bavit!

závěrem Vám chci popřát poklidné jaro, 
ať vám sluníčko dodá optimismu a  těším se 
na  setkání s  vámi na  další kulturní akci, nebo 
třeba na fotbale, který zanedlouho začne. ;-) 

Roman Hanák, starosta obce

slovo starosty

 pokračování z titulní strany
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hospůdka  
s-Club opět žije!

aktuálně

„Také vás štve, že je hospoda zavřená? Vůbec se 
nevídáme, co?“
„Jo.“
„A co kdybychom ji spolu otevřeli?“
„Jako fakt?“
„No, mohli bychom to alespoň zkusit. Bude to 
asi peklo.“

…a  takhle nějak začal rozhovor mezi čtyřmi 
přáteli, kteří se chtěli opět potkávat na  mís-
tě, kde mohou sdílet své radosti a  uvolňo-
vat myšlenky od běžných problémů a stresů. 
A jak se domluvili, tak i udělali.
V  hospodě se přeci vše domluví i  sežene. 
Dědina, jejíž jsme součástí, to prostě potře-
buje, a  nikdo jiný se k  tomu bohužel neměl. 
S  místními jsme na  jedné lodi. bez nich bys-
me byli špatní kapitáni, a  tak nasloucháme 
jejich přáním, vymýšlíme různé kulturní akce 
speciálně pro ně a  zkoušíme, co je nejvíce 
zabaví. I když jsme někdy vyčerpaní, jelikož to 
vše děláme nad rámec našich závazků, hřeje 
nás vědomí, že už opět máme to naše „bez-
pečné útočiště“, kde si můžeme být nablízku.

„Jo, a  na  Zelený čtvrtek bude slíbený lahodný 
zelený mok! Přijďte se zazelenat!“, to vám vzka-
zují kuře, Lůca, Šany a Culis. 

Platba místních 
poplatků na rok 2024

obecní úřad v kobeřicích u brna oznamuje 
splatnost místních poplatků:

svoz komunálního odpadu
1 000 kč trvale bydlící osoba
1 000 kč  cizinec s  trvalým nebo přechod-

ným pobytem
1 000 kč objekt

Poplatek za psa
100 kč 1 pes
150 kč druhý a každý další pes

Termín splatnosti uvedených poplatků je 
do  31. března 2024. Tyto poplatky je mož-
né zaplatit v hotovosti na oÚ v kobeřicích 
v  úředních hodinách, anebo bezhotovost-
ně na účet obce č. 2026563329/0800. Jako 
variabilní symbol prosím uvádějte číslo 
domu a  do  poznámek pro příjemce neza-
pomeňte připsat požadovaný počet zná-
mek. 

statistika obyvatel 
Kobeřic za rok 2023

Počet obyvatel  
ke dni 31. 12. 2023 729

...z toho cizinců 25

Počet narozených dětí 6

Počet zemřelých 11

Počet přistěhovaných 21

Počet odstěhovaných 22
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obnova fasády kostela 

KobersKé rozhledy jaro 2024

schválený rozpočet obce na rok 2024 

Výdaje Návrh rozpočtu 2024
Deratizace kanalizace 20 000 kč
Pěstební činnost 20 000 kč
rybářství a myslivost 15 000 kč
Dopravní obslužnost veřejnými službami – linková 72 300 kč
odvádění a čištění odpadních vod – technická pomoc kanalizace a čoV, rozbory 
vody – potok + čoV, úroky 760 000 kč

základní školy – neinv. příspěvky a transfery zřízeným přísp. org. 1 300 000 kč
kronika 6 000 kč
rozhlas 10 000 kč
ostatní záležitosti sdělovacích prostředků – knihy, listinné inform. prostředky 45 000 kč
záležitosti kultury – materiál, služby, neinv. transfery církvím 46 000 kč
Sportovní zařízení ve vlastnictví obce – kupní smlouva Sokolovna 25 000 kč
Veřejné osvětlení 170 000 kč
Pohřebnictví 4 000 kč
Územní plánování 70 000 kč
komunální služby (osobní výdaje, materiál, plyn, elektřina, inv. a neinv. transfery, 
úroky, soc. a zdrav. pojištění, pohonné hmoty, služby, opravy, budovy, pozemky) 12 566 800 kč

Sběr a svoz nebezpečných odpadů 140 000 kč
Sběr a svoz komunálních odpadů 450 000 kč
Sběr a svoz jiných odpadů než nebezpečných a komunálních 320 000 kč
ostatní činnosti související se službami pro fyz. osoby - neinv. transf. 106 500 kč
krizová opatření 20 000 kč
Požární ochrana – osobní výdaje, materiál, příspěvky, služby 119 000 kč
zastupitelstva obcí – osobní výdaje, soc. a zdrav. pojištění, služby telekomunikací 1 010 500 kč
činnost místní správy – osobní výdaje, soc. a zdrav. pojištění, služby telekomuni-
kací, materiál, úroky, opravy, platby daní, služby, pojízdné regály 1 981 000 kč

obecné příjmy a výdaje z finančních operací 40 000 kč
ostatní finanční operace – platby daní a poplatků 75 400 kč
Finanční vypořádání – vratky transferů – účelová dotace – volby do zastupitel-
stev obcí, volba prezidenta čr 16 500 kč

Financování - uhrazené splátky dlouhodobých přijatých půjčených prostředků 1 610 000 kč
Celkem 21 019 000 Kč

Příjmy Návrh rozpočtu 2023
Daňové příjmy (daně, místní poplatky) 16 676 400 kč
Pěstební činnost 20 000 kč
Pitná voda – pronájem vodohospodářského zařízení 8 200 kč
odvádění a čištění odpadních vod 1 215 000 kč
základní škola – příjmy z pronájmu budovy, z odvodů 2 100 kč
komunální služby – pronájem, nekapitálové příspěvky, služby 238 000 kč
Využívání a zneškodňování komunálních odpadů 180 000 kč
Požární ochrana – nekapitálové příspěvky; pojistná plnění 20 000 kč
Příjmy z úroků, příjmy z podílů na zisku a dividend 150 000 kč
Přijaté transfery (všeobecná pokladní správa; souhrnný finanční vztah; státní rozpočet) 171 300 kč
Financování – zapojení prostředků z minulých let 2 338 000 kč
CelKem 21 019 000 Kč
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odpady

horké téma dnešní doby

na  lednovém zasedání zastupitelstva 
jsme schválili poměrně razantní zvý-
šení poplatku za  komunální odpad, 

což není nijak příjemná zpráva. nyní zapla-
tí na rok 2024 každý obyvatel kobeřic 1 000,- 
za  osobu, případně 1 000 kč za  nemovitost 
(maximální možná výše poplatku daná záko-
nem pro rok 2024 je 1 800 kč). I  přes toto 
zvýšení bude obec při zachování současné 
situace (množství vyprodukovaného odpa-
du) svoz nadále dotovat, už to ale nebu-
de v míře, která by významněji ohrozila pro-
bíhající investiční akce – jako je například 
teď pro všechny velmi důležitá rekonstrukce 
Sokolovny.

Důvodů pro zdražení poplatku je něko-
lik. Jde především o  velký nárůst nákla-
dů na  likvidaci odpadu. A  to nejen 
nákladů na jejich třídění, recyklaci a skládko-
vání, v ceně se odráží také inflace, všeobecné 
zdražování služeb a  v  neposlední řadě zvý-
šení sazby DPH pro tuto službu z původních 
15 % na 21 %.

nutnost řešit zvýšení poplatku zcela jis-
tě postupně „dožene“ všechny obce, zejmé-
na proto, že v  souladu s  evropskými recyk-
lačními cíli, nový zákon o  odpadech zavádí 
postupné zvyšování poplatku za  ukládá-
ní využitelných a  recyklovatelných odpadů 
na skládky. Cílem zákona je snížení množství 
Sko (směsného komunálního odpadu = 
to, co dáváte do  obyčejných, nebo černých 
popelnic) a  zvyšování množství vytřídě-
ných složek odpadu (papír, plast, sklo atd.). 
zákonem dané poplatky za  uložení každé 
tuny Sko na skládku postupně porostou tak-
to viz. tabulka.

Stejně tak, jak z  tabulky vyplývá, legislati-
va tlačí na  postupné výrazné snížení limitu 
akceptovatelného množství vyprodukované-
ho Sko na obyvatele.

V  naší obci na  tom, co se týká třídění, 
samotné produkce, ani nelegálnímu nakládá-
ní s  odpady nejsme špatně. Prostřednictvím 
společnosti reSPono, jejíž jsme i  akcio-
náři, vyvážíme směsný komunální odpad, 

odpady
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biologicky rozložitelný odpad a  papír 1× 
za  14 dní, plasty 1x za  týden. Limit (180 kg/
osobu) na  produkci směsného komunálního 
odpadu jsme v roce 2023 nepřekročili, což je 
chvályhodný výsledek, který se mnoha okol-
ním obcím nepodařil.

S  plánem „jak tedy s  odpady dál“ si nyní 
musí každá obec poradit tak, aby to pro ni 
bylo co nejefektivnější.

My jsme zatím zvolili cestu rychlého kri-
zového řešení. bylo k  tomu nutné přistoupit 
hlavně proto, že jsme za  rok 2023 dotovali 
svoz už více než 350 kč za osobu (v roce 2022 
to bylo 177 kč/osoba). Poplatek jsme zvýšili 
plošně, abychom zabránili zatížení obecního 
rozpočtu nepřiměřenými náklady, přičemž 
si dobře uvědomuje, že tento systém není 
motivující ještě více třídit, ani omezovat pro-
dukci odpadu.

Výhled do  budoucna je ale takový, že se 
určitě budeme snažit využít co nejvíce výstu-
pů ze systému, který jsme nedávno zavedli = 
očipování (označení Qr kódy) všech popel-
nic a  průběžného vážení jednotlivých svo-
zů. Systém měl po  zavedení „mouchy“ – 
z  různých důvodů, ale v  současné době už 
z něj lze postupně získávat data, dle kterých 
je možné zjistit, které domácnosti vytváří 
nadprodukci – a  které naopak odpad mini-
malizují – v těchto případech budeme určitě 

přistupovat k  motivačním slevám a  s  hříšní-
ky jednat o  možných nápravách. na  zákla-
dě vyhodnocení dat z  letošního roku bude-
me schopni posoudit, na  základě jakých 
parametrů bude možné přistoupit k  úlevám 
na  poplatcích (pro seniory, děti – případně 
čistě motivačně, podle produkce).

Uvažujeme o  zavedení aplikace, která je 
již v  některých obcích k  dispozici – a  kte-
rá umožňuje obyvatelům sledovat jejich 
průběžnou produkci odpadu, a  mohou si 
tak data o  svých domácnostech průběžně 
kontrolovat.

KobersKé rozhledy jaro 2024

odpady

rok Limit produkce odpadu 
za obyvatele na rok

Poplatek za t  
do váhového limitu

Poplatek za t  
nad váhový limit

2023 180 kg 500 kč 1 000 kč

2024 170 kg 500 kč 1 250 kč

2025 160 kg 500 kč 1 600 kč

2026 150 kg 600 kč 1 700 kč

2027 140 kg 600 kč 1 800 kč 

2028 130 kg 700 kč 1 800 kč

2029 120 kg 700 kč 1 850 kč
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Dalším významným krokem, který by měl 
být ve  výsledku velmi prospěšný, je podaná 
dotační žádost na  pořízení popelnic na  tří-
děný odpad, která by se na  podzim (pokud 
bude schválena) měla realizovat. znamenalo 
by to, že každé domácnosti budou přiděle-
ny popelnice na plast, papír a biologicky roz-
ložitelný odpad (tzv. systém „door-to-door“). 
Cílem tohoto systému je získat kvalitně-
ji vytříděný odpad a  zvýšit jeho objem. 
zároveň by tímto způsobem mělo docházet 
i  ke  snížení produkce komunálního odpadu. 
Tento systém je již v mnoha obcích osvědče-
ný a ukázalo se, že jednoznačně vede k efek-
tivnějšímu třídění. Podrobnosti o  systému 
door-to-door – jako například termíny a  čet-
nost svozů, řešení pro domácnosti, které ten-
to systém nebudou chtít využít, nebo jiné 
související otázky, budeme řešit po  zavede-
ní – kterému předchází samozřejmě nejdřív 
schválení dotace.

Další možnosti, které jsme dosud měli 
k dispozici – nadále zůstávají k využití: v obci 
máme rozmístěny velké kontejnery na  plast, 
papír (je vhodné co nejvíce využívat přede-
vším klecový kontejner u bývalého družstva), 
kontejnery na  bioodpad, před obecním úřa-
dem je nádoba na  olej a  tuky, kontejner 
na šatstvo. To, že se objem odpadů má vždy 
před vhozením do  kontejneru minimalizo-
vat, například sešlápnutím PeT lahve, nebo 
rozložením papírové krabice, se rozum-
ným lidem připomínat jistě nemusí. Je určitě 
na  místě zmínit také občanům velmi užiteč-
nou službu = sběr železného šrotu a elektro-
zařízení – který v naší obci pořádá na podzim 
TJ Sokol kobeřice a  na  jaře jednotka sbo-
ru dobrovolných hasičů. kdykoliv v  průběhu 
roku je možné využít služeb sběrného dvora 
ve Slavkově u brna. Pro občany kobeřic je zde 
možnost uložit bez poplatku bioodpad, elek-
trozařízení, nebezpečný odpad (plechovky 
od  barev, rozpouštědla, motorové a  fritovací 

oleje atp.), objemný odpad (koberce, mat-
race, nábytek…) i  využitelné odpady (papír, 
sklo, kov). Pro všechny, kteří rádi recyklují, 
může být zajímavou informací to, že na sběr-
ných dvorech reSPono jsou zřízena tzv. re-
use centra (centrum opětovného využití 
předmětů) – kam mohou občané nosit drob-
né funkční věci z  domácností – a  naopak si 
mohou odnést věci, které by se jim hodily, 
protože nejlepší odpad je ten, který vůbec 
nevznikne. na to bychom měli všichni myslet 
už při nákupu a pořizování jakýchkoli věcí.

Jsme si vědomi toho, že změny tohoto typu 
mohou být pro některé z vás finančně nároč-
né. Přesto věříme, že důvody, které vedly 
k navýšení ceny a změnám v likvidaci odpadů 
pochopíte - a pomůžete nám maximální sna-
hou o snížení množství odpadu a důsledným 
tříděním, protože systém nakládaní s  odpa-
dy je kolektivní záležitost a  dopadá stejnou 
měrou na nás všechny společně. byla by ško-
da omezit investice do rozvoje obce na úkor 
stále se zvyšujícího dotování odpadového 
hospodářství. 

Lenka Hromková

odpady

Velkokapacitní kontejner na papír je k dispozici 
na konci ulice Vrchní 



V  lednu jsme ukončili první pololetí a  i  žáci 
1. třídy si tak nesli domů své první vysvědče-
ní. na učitelky prvního stupně jsou stále zvy-
šovány nároky. Pedagogický sbor se neustále 
vzdělává. Před jarními prázdninami všechny 
učitelky absolvovaly školení v oblasti digitál-
ních kompetencí.

na  začátku roku jsme s  dětmi připravovali 
na kulturní program pro naše seniory. Dáváme 
si na  něm záležet a  pilně nacvičujeme něko-
lik týdnů dopředu, aby byl program zajíma-
vý. Mimo písní a  pěkných básní se vystoupe-
ní účastnily také děti z kroužku zobcové flétny, 
který pracuje prvním rokem pod vedením paní 
učitelky Lenky blahové. 

Ministerstvo školství už na  podzim přines-
lo změny ve  financování škol a  bude krátit 
mzdové prostředky na  úvazky učitelů, zejmé-
na na nepedagogické pracovníky. Uvidíme, zda 
s  balíčkem financí naše škola vyjde. V  každém 
případě budeme nuceni na  mzdových pro-
středcích šetřit.  

Dana Horká, ředitelka
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základní 
škola

milí předškoláci a vážení rodiče,
zveme vás na zÁPIs do 1. ročníKU v zŠ KobeŘICe U brna pro školní rok 2024/2025.

zápis proběhne ve středu 10. dubna 2024 od 14:00 hodin. rodiče přinesou s sebou rodný list 
dítěte a svůj občanský průkaz. Těšíme se na vás!

 Nabízíme individuální přístup k dětem v menším kolektivu malotřídní školy.
 Rozvíjíme klíčové kompetence dětí, využíváme projektové vyučování a tandemovou výuku.

 Podporujeme zdravé sebevědomí a individualitu dětí.
 Žáci se účastní mnoha projektů dotovaných z EU.

 Pořádáme sportovní a tradiční akce během roku, účastníme se kulturních akcí obce.
 Využíváme tělocvičnu v budově školy a dopravní hřiště.

Naše škola se opakovaně 
účastní projektu z eU 
operační program Jan Amos komenský, 
kterého se naše škola účastní, je zaměřen 
na  personální podporu, rozvoj pedago-
gických pracovníků, podporu inovativní-
ho vzdělávání a  spolupráci s  rodiči, žáky 
a veřejností. V rámci tohoto projektu nám 
byla poskytnuta dotace ve výši 857 321 kč. 

Předškoláci na návštěvě ve škole
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Po  vánočním odpočinku jsme se s  dět-
mi vypravili do  místního kostela. Přivítal 
nás pan farář, provedl nás kostelem a uká-
zal nám betlém. Povídali jsme si, co dostal 
Ježíšek darem. Tradičně jsme za  doprovo-
du varhan zazpívali píseň My tři králové. 
Tuto píseň volíme vždy, protože nás pro-
vází již tradičním koledováním po  obci. 
Letos jsme s koledou navštívili obecní úřad, 
maminky a  babičky dětí. za  koledová-
ní jsme s  dětmi obdrželi mnoho sladkých 
odměn, za které všem moc děkujeme. Dále 
jsme v naší MŠ přivítali Divadlo Janečkovi, 
které přijelo s pohádkou Šípková růženka, 
a  rozjímali s  paní lektorkou Muzikoterapie 
s netradičními hudebními nástroji.

V  půlce února jsme se šli s  předškolá-
ky podívat do 1. třídy, protože se nám blíží 
zápis do zŠ, který proběhne 10. dubna 2024. 
Tato návštěva je pro děti nejen velkým zážit-
kem, ale je důležitá hlavně pro to, aby se 
děti seznámily s  prostředím školy. na  děti 
jako každý rok čekal krásný program plný 
didaktických úkolů. konec měsíce se nesl 
v duchu Masopustních taškařic. navštívil nás 
i klaun Sáša a děti si s ním užily karnevalo-
vé veselí.

Dále v  březnu začneme vítat jaro, bude-
me si povídat o  velikonočních tradicích 
a  mimo různé tematické dny se budeme 
těšit na  včelařský workshop. zápis do  MŠ 
proběhne v měsíci květnu, tradičně s dnem 
otevřených dveří. Veškeré informace budou 
zveřejněny na webu školy.

S dětmi máme opravdu pořád o zábavu 
postaráno, dny ve školce si užíváme a pře-
jeme také ostatním minimálně takové krás-
né dny. 

Iveta Tomanová

Mateřská 
škola

škola

Klaun Sáša a karneval ve školce

Ponožkový den

Prasátkový den aneb Řeznictví u pana Krkovičky
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oheň si datum 
nevybírá

Těsně před svátky, v  ran-
ních hodinách, byl vyhlá-
šen poplach – požár kot-
le na  bílém vlku. Ten se 
podařilo uhasit ještě před 
příjezdem hasičů. Profíci 

ze Slavkova požářiště zabezpečili proti další-
mu možnému vzplanutí, zatímco my jsme řídili 
na frekventované silnici dopravu. 

V rámci povinného pravidelného vzdělává-
ní se obsluhovatelé motorových pil vydali 
k teoretické části odborné přípravy kona-
né ve Velešovicích. Probírala se bezpečnost 
práce spojená s první pomocí, samotná 
práce s pilou, příprava pily, řezání zavěše-
ných stromů, vývratů a jiné možné situ-
ace. Školením nás provázel náš člen pan 
zdeněk ondráček. Praktický výcvik si zajis-
tili velitelé jednotlivých JSDH samostatně, 
většinou v rámci zásahové činnosti, nebo v 
rámci pomoci obcím. 

Školení jednotky

Přelom roku u  hasičů je ve  znamení papírování 
– dělá se kontrola účtu, inventura majetku, pro-
bíhají valné hromady. k valné hromadě je potře-
ba připravit veškeré zprávy, co se událo. Vyplňují 
se povinné formuláře, které se posílají na  oSH 
do  Vyškova. Připravujeme ocenění pro ty, kte-
ří si je zaslouží. Vše zabere hodiny příprav a jsme 
rádi, když si členové přijdou vše vyslechnout 
na valnou hromadu, kde na ně vždy čeká občer-
stvení a je to malou odměnou pro všechny. 

Valná hromada

Setkání se Zdeňkem Izerem na školení pilařů

V  lednu si mladí hasiči dali závodní pauzu 
a poctivě trénovali uzlování, aby byli připra-
veni do Těšan na uzlovku. Trénink se vypla-
til. Přípravka si odvezla 1. a 3. místo, mladší 
hasiči byli na 3. místě a starší hasiči obsadili 
krásnou 2. příčku. 

soutěž v uzlování

Družstvo přípravky na soutěži v Těšanech

hasičský sběr železa  
a elektroodpadu

proběhnev sobotu 27. dubna 2024. 
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akce

Štědrovečerní koledování 

Vánoce, období klidu, rodinné pohody, radosti 
v dětských očích a nejen to. na Štědrý den jsme 
se potkali na návsi, popřáli si, vychutnali si svařák 
a  čaj od  hasičů, zazpívali pár koled. Promluvil 
k nám pan starosta s panem farářem. zpříjemnili 
jsme si tím čekání na Ježíška a rozešli se do svých 
domovů. 

Lenka Hanačíková Setkání pod vánočním stromem

Tříkrálová sbírka
I  přes deštivé a  větrné počasí se o  víkendu 
6. a  7. ledna vydali malí koledníci se zape-
četěnými kasičkami na  Tříkrálovou sbírku. 
U  každého domu zazpívali již tradičně píseň 
„My tři králové“ a  na  dveře koledníci psa-
li posvěcenou křídou k + M + b – nápis, kte-
rý má ochraňovat stavení před vším zlým. 
znamená „Christus mansionem benedicat“, 
neboli „kriste, požehnej tomuto domu“. Pro 
oblastní charitu Hodonín bylo v  naší obci 
vybráno 22  452 kč. Děkujeme koledníkům 
a  všem občanům, kteří přispěli na  dobrou 
věc. každá koruna pomáhá! 

Hana Křížová

Klárka, Andělka a Barunka Míša, Anežka a Maruška

společenský běh 
koberskými lesy

Společenský běh koberskými lesy se 31. 
prosince uskutečnil již po  osmé v  řadě. 
na  všechny účastníky čekala trať dlou-
há bezmála 13 km a  ani o  solidní převý-
šení nebyla nouze. Se všemi překážka-
mi, které trať nabízela, se běžci poprali 
se ctí, a  každý z  nich se tak stal vítězem. 
A i když počasí bylo proti nám a sněhový 
povrch byl nahrazen blátem, byl společ-
ný běh lesem opět nádherným zážitkem. 
Tento zážitek byl ještě umocněn tím, že se 
běhu účastnila a svým úctyhodným výko-
nem překvapila i nová nastupující genera-
ce z řad naší mládeže.  

Miloš Karásek
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akce

Na co se můžeme těšit?

Tradiční slet čarodějnic proběhne v úte-
rý 30. dubna 2024 na hřišti “U lesa”. Těšit 
se můžete na čarodějnický tanec, opéká-
ní špekáčků a ti nejodvážnější také na stez-
ku odvahy. 

den všech maminek společně oslavíme 
v neděli 12. května 2024.

V květnu nás také čeká tradiční jízda 
traktorů. 

V červnu poté den dětí a Karibská noc. 

Termíny akcí budou upřesněny. Všichni jste 
srdečně zváni! 

ostatky
V  sobotu 10. února se u  nás uskutečnily 
ostatky, masopustní průvod čítal 45 masek 
– od těch nejmenších po zkušené matadory. 
kulturní komise děkuje všem maškarám, že 
si dali tu práci, vymyslely a oblékly se do sku-
tečně promyšlených a  krásných masek. Dále 
děkujeme hospodským za připravené občer-
stvení, fotografům za  kvalitní fotodokumen-
taci a  v  neposlední řadě všem, co nám ote-
vřeli a pohostili nás. 

Lenka Hanačíková

Posezení se seniory
V polovině února jsme připravili pro kober-
ské starší ročníky „Setkání seniorů“. Po uví-
tání od  pana starosty následovala před-
náška o  zaniklé obci konůvky, poté se 
nám tradičně představily děti ze ško-
ly se svým propracovaným programem 
a  zatančily nám děti z  folklorního soubo-
ru Milešováček, do  kterého chodí spous-
tu dětí z  kobeřic. závěr patřil tanci, při 
kterém paní zpěvačka vyprovokovala děv-
čata z  kulturní komise a  zrežírovala léty 
ověřený tanec kankán. Věříme, že se tento 
den všem zúčastněným líbil a  budeme se 
na všechny těšit i při dalších akcích. 

Lenka Hanačíková


